
Zápis č. 3

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 25. června 2009

Přítomni: Nepřítomni:

Ing. Vladimír Mikulec - předseda RNDr. Jan Holpuch, PhD.

PhDr. Eva Baslerová Pavel Šoltys

PhDr. Petr Hanuška

Karol Chwistek Omluveni:

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc.

Ing. Halina Kotíková, PhD. Tajemník výboru:

Petr Krňávek Alena Křetínská

RNDr. Ivan Marek

Bc. Miroslav Petřík Hosté:

Ing. Zdeňka Riedlová Mgr. Radek Stojan

Iveta Slámová

Bc. Lucie Tesařová

Miroslava Vlčková

Zdeněk Zerzáň

Ing. Lubomír Žmolík

Program:

1. Kontrola usnesení

2. Pracovní skupina Výboru RCR

3. Informace z Komise Rady Asociace krajů ČR pro cestovní ruch

4. Informace o Celostátním kolegiu cestovního ruchu

5. Informace o letní turistické kampani Olomouckého kraje – InfoBUS 2009 a příprava
zimní  kampaně  v rámci  projektu  „Tvorba  nových  produktů  cestovního  ruchu  a
komunikační aktivity na podporu návštěvnosti kraje“

6. Účast Olomouckého kraje na veletrzích a výstavách cestovního ruchu – vyhodnocení
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účasti za I. pololetí 2009

7. Žádost Jeseníky Sdružení cestovního ruchu o dotaci na realizaci projektu „Vítejte u
nás v nysko – jesenickém regionu“

8. Různé

Zápis:

Předseda Výboru na úvod informoval o požadavku Zdeňka Zerzáně o rozšíření programu
zasedaní o nový bod pod názvem „Žádost Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu o dotaci
na  realizaci  projektu  Vítejte  u  nás  v nysko  –  jesenickém  regionu“.  Členové  Výboru
souhlasili s rozšířením programu o tento bod.

1. Kontrola usnesení

Ing. Vladimír Mikulec uvedl, že v plnění usnesení z minulého zasedání Výboru byly
všechny body splněny.

Výbor vzal informaci na vědomí

2. Pracovní skupina Výboru RCR

Předseda Výboru Ing. Vladimír Mikulec informoval o tom, že s materiálem, který na
svém minulém zasedání Výbor projednal, souhlasila na své schůzi dne 18. 6. 2009
Rada  Olomouckého  kraje  a  doporučila  ho  schválit  Zastupitelstvu  Olomouckého
kraje. Zastupitelstvo Olomouckého kraje materiál projedná na svém zasedání dne
29. 6. 2009.

Ing. Halina Kotíková, PhD. vyslovila souhlas s materiálem, nicméně požádala o to,
aby výstupy z pracovní skupiny byly prezentovány na zasedáních Výboru.

Výbor vzal informaci na vědomí

3. Informace z Komise Rady Asociace krajů ČR pro cestovní ruch

Bc. Miroslav Petřík informoval členy Výboru o 2. zasedání Komise Rady Asociace
krajů ČR pro cestovní ruch, které se konalo na zámku Nové Hrady u Litomyšle,
jehož majitelem je Mgr. Petr Kučera. Jedná se o fungující památku, která již několik
sezón  hospodaří  v plusových  hodnotách  a  je  dobrým  příkladem  pro  některé
památky ve správě Národního památkové ústavu. Může být rovněž dobrou inspirací
pro zámek Čechy pod Kosířem, jehož majitelem je Olomoucký kraj. Z dalších bodů
programu zmínil  vstup Asociace krajů do Celostátního kolegia cestovního ruchu,
schválení  spolupráce s Komisí  cestovního ruchu Svazu měst  a  obcí,  prezentaci
přípravy dalšího ročníku veletrhů Regiontour a GO. Dále informoval o prezentaci
hejtmana Pardubického kraje, Ing. Radka Martínka, o rozvoji cestovního ruchu a
čerpání  dotací  z ROP  v Pardubickém  kraji.  Příští  jednání  Komise  se  uskuteční
v průběhu festivalu Tourfilm v Karlových Varech v měsíci říjnu.

Ing. Vladimír Mikulec v odkazu na prezentaci hejtmana Pardubického kraje vznesl
dotaz zda Olomoucký kraj  nějakým způsobem spolupracuje  s oblastí  Králického
Sněžníku.

Zdeněk Zerzáň informoval o jednání s předsedou mikroregionu Králický Sněžník,
který je ochoten spolupracovat v marketingové oblasti. Dále uvedl, že Jeseníky -
Sdružení cestovního ruchu si berou za svůj úkol rozvoj této spolupráce, například i
v oblasti údržby běžeckých lyžařských tras.

Strana 2 (celkem 6)



RNDr.  Ivan  Marek  poznamenal,  že  dle  jeho  názoru  je  širší  spolupráce  v rámci
marketingu  s oblastí  Králického  Sněžníku  neprůchodná,  vzhledem k tomu,  že  si
tento region dlouhodobě snaží budovat svou vlastní identitu.

Alena  Křetínská  informovala  v této  souvislosti  o  dopisu  hejtmana  Pardubického
kraje,  Ing.  Radka  Martínka,  který  požádal  o  zapojení  do  společného  projektu
moravských krajů. Vzhledem k tomu, že Pardubický kraj nelze připojit do společné
propagace destinace Morava a Slezsko, nebylo jeho žádosti  vyhověno, nicméně
Olomoucký kraj nabídl Pardubickému kraji reciproční spolupráci mezi kraji.

Ing.  Vladimír  Mikulec  zmínil  integrovaný  projekt  na  rozvoj  území  Staroměstska,
který projednával Výbor Regionální rady a zdůraznil rovněž přínos otevření cesty na
Kladské sedlo pro tento region.

Výbor vzal informaci na vědomí

4. Informace o Celostátním kolegiu cestovního ruchu

Bc. Miroslav Petřík informoval o zasedání Celostátního kolegia cestovního ruchu,
které se uskutečnilo v květnu v Písku. Tato organizace vznikla v roce 2008 a měla 
5  zakládajících  členů  z celonárodní  působností  (např.  Asociace  turistických
informačních  center,  Asociace  hotelů  a  restaurací  ad.),  následně  do  kolegia
vstoupilo  ještě  Ministerstvo  pro  místní  rozvoj.  Na  2.  zasedání  Komise  Rady
Asociace krajů ČR pro cestovní ruch, Komise svým usnesením doporučila Radě
Asociace  krajů  ČR  schválit  členství  Asociace  v Celostátním  kolegiu  cestovního
ruchu prostřednictvím Komise Rady Asociace krajů ČR pro cestovní ruch. Tím bude
zajištěna  provázanost  krajů  s Celostátním  kolegiem  cestovního  ruchu.  Dále
informoval  o  jednání  dne 3.  7.  2009,  které svolal  ministr  pro místní  rozvoj,  Ing.
Rostislav Vondruška, na kterém má představit novou vizi a směr cestovního ruchu.
Jednání se zúčastní mimo zástupců celostátního kolegia i další přizvaní odborníci. 

Alena Křetínská uvedla, že původní myšlenka Celostátního kolegia byla platforma
odborníků,  kteří  byli  jmenováni  z jednotlivých  krajů.  V mezidobí,  od  vzniku
platformy, ovšem probíhala jednání pouze za účasti jednotlivých asociací a zástupci
z krajů, tak byli upozaděni a na zasedání v Písku byli zcela bokem. Dále uvedla že
ve dnech 17. – 18. 6. 2009 proběhlo v Praze Fórum cestovního ruchu, na kterém se
uskutečnilo  i  jednání  koordinátorů  cestovního  ruchu,  kde zazněla  informace,  že
Celostátní kolegium bude nadále fungovat jako poradní sbor ministra, kde budou
pouze zástupci celostátních organizací.

Výbor vzal informaci na vědomí

5. Informace  o  letní  turistické  kampani  Olomouckého  kraje  –  InfoBUS  2009  a
příprava  zimní  kampaně  v rámci  projektu  „Tvorba  nových  produktů
cestovního ruchu a komunikační aktivity na podporu návštěvnosti kraje“

Tento materiál obdrželi členové Výboru v předstihu. RNDr. Ivan Marek uvedl , že
v kampani se nejedná jen o InfoBus Olomouckého kraje, ale i o spoustu dalších
aktivit. InfoBus se poprvé letos představil v zahraniční a setkal se s velmi pozitivní
reakcí.  Celková  návštěvnost  byla  cca  8  tisíc  návštěvníků,  průměrná  denní
návštěvnost byla cca 300 lidí.  Mezi další aktivity kampaně patří inzerce, PR články,
mailingová  nabídka,  podpora  na  internetu.  Byly  vydány  nové  tituly  „Pro  radost
dětem“ a „Lázně a wellness“, které jsou distribuovány na kontaktní místa pro turisty.
Uvedl  také,  že  bude  vyhodnocen  monitoring  kampaně.  Zmínil  také  pozitivní
hodnocení v Knize návštěv. 7% procent návštěvníků se pravidelně vrací, 30% chce
poradit. Podtrhl důležitost aktuálnosti webů turistických regionů Olomouckého kraje
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a potřebu umístit na web konkrétní produkty. Jako další návrhy na zlepšení uvedl
vytvoření 2 až 3 prezentačních týmů s důrazem na jejich prodejní orientaci, dále
přípravu  konkrétních  produktů  členy  sdružení  cestovního  ruchu.  S ohledem  na
chybějící  materiály sdružení  cestovního ruchu zdůraznil  důležitost synchronizace
projektů sdružení s dalšími kampaněmi.

Ing.  Miroslav  Kopřiva,  CSc.  vznesl  dotaz,  zda  existuje  zpětná  vazba,  která  se
promítá  ve  zvýšení  návštěvnosti  webů  v souvislosti  s  realizací  jednotlivých
kampaní.

RNDr. Ivan Marek odpověděl, že tento efekt byl zaznamenán například v souvislostí
s realizací  zimní  kampaně,  kdy vzrostla  návštěvnost  turistického portálu  regionu
Jeseníky.

Zdeněk Zerzáň zdůraznil  důležitost  vytváření  konkrétních  produktů do InfoBusu,
jako příklad uvedl nabídku Lázní Dolní Lipová, které zaznamenaly velmi vysokou
zpětnou vazbu na nabízený produkt.

Ing.  Lubomír  Žmolík  vznesl  dotaz,  kdo  je  hlavním  dodavatelem  propagačních
materiálů  do  InfoBusu  a  uvedl,  že  na  Jesenicku  je  nedostatek  propagačních
materiálů.

Alena  Křetínská  uvedla,  že  již  od  roku  2007 je  hlavním dodavatelem materiálů
Olomoucký  kraj.  Materiály  by  ale  samozřejmě  měly  dodávat  také  sdružení
cestovního ruchu a zástupci  jednotlivých turistických lokalit.  Zdůraznila  obrovský
potenciál,  který  se  nabízí  podnikatelským  subjektům  v rámci  propagace  svých
produktů v InfoBusu.

Zdeněk Zerzáň uvedl, že Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu zajišťuje materiály
pomocí projektů z ROP, ale v této souvislosti připomněl problém s byrokracií Úřadu
regionální rady, který vydávání těchto materiálů brzdí. Nové propagační materiály
vzniknou také v rámci projektu „Vítejte u nás v nysko - jesenickém regionu“.

Výbor vzal informaci na vědomí

6. Účast  Olomouckého  kraje  na  veletrzích  a  výstavách  cestovního  ruchu  –
vyhodnocení účasti za I. pololetí 2009

Také  tento  materiál  byl  členům  Výboru  odeslán  v předstihu.  Alena  Křetínská
informovala  o  tom,  že  tento  materiál  je  předkládán  pravidelně  a  shrnula  účast
Olomouckého kraje na jednotlivých veletrzích cestovního ruchu za I. pololetí roku
2009.  Uvedla,  že domácí  veletrhy cestovního ruchu jsou financovány z projektu
„Tvorba  nových  produktů  cestovního  ruchu  a  komunikační  aktivity  na  podporu
návštěvnosti  kraje“.  Zmínila  nové  pojetí  stánku  Olomouckého  kraje  na  veletrhu
Regiontour  a  pozitivní  hodnocení  spoluvystavovatelů.  Zdůraznila  vzájemnou
spolupráci  s Jeseníky – Sdružení  cestovního ruchu,  Střední  Morava –  Sdružení
cestovního ruchu a Statutárním městem Olomouc. Účast na veletrzích vychází ze
schválené  Marketingové  studie,  kde  jsou  vyspecifikovány  hlavní  cílové  trhy
Olomouckého kraje.

Výbor  souhlasí  se  zpracovanou  zprávou  a  jejím  předložením  do  Rady
Olomouckého kraje

7. Žádost  Jeseníky  –  Sdružení  cestovního  ruchu  o  dotaci  na  realizaci  projektu
„Vítejte u nás v nysko – jesenickém regionu“

Zdeněk Zerzáň informoval přítomné členy Výboru o projektu „Vítejte u nás v nysko -
jesenickém  regionu“,  který  byl  podán  do Operačního  programu  přeshraniční
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spolupráce  Česká  republika  -  Polsko  2007  -  2013.  Projekt  byl  monitorovacím
výborem  doporučen  ke  spolufinancování  a  schválen  rozhodnutím  o  poskytnutí
dotace ze dne 23. 6. 2009. Celková dotace na projekt z OP ČR – Polsko činí 85%,
dalších 5 % je na české straně dotováno přímo Ministerstvem pro místní rozvoj.
Hlavní  náplní projektu je společná nysko-jesenická propagace regionu na území
Polska  a  Česka.  Díky  tomu  dojde  k  prezentaci  turistické  nabídky  potenciálním
individuálním turistům a odborným organizacím cestovního ruchu. Zdeněk Zerzáň
požádal členy Výboru o přijetí usnesení, které by doporučilo  Radě Olomouckého
kraje předložit Zastupitelstvu Olomouckého kraje návrh na schválení 10 % dotace
na spolufinancování a 85 % půjčky na předfinancování projektu.

Členové Výboru souhlasili  s přijetím níže uvedeného usnesení a dále požádali o
předložení doplňujících informací k projektu na příštím zasedání Výboru.

Výbor  doporučuje  Radě  Olomouckého  kraje  předložit  Zastupitelstvu
Olomouckého kraje návrh na schválení  10  % dotace na spolufinancování  
a  85  %  půjčky  na  předfinancování  projektu  „Vítejte  u  nás  v nysko  -
jesenickém  regionu“  u  obou  českých  partnerů  (tj.  Jeseníky  –  Sdružení
cestovního ruchu a Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu)

8. Různé

a) Mgr. Radek Stojan informoval přítomné členy komise o aktuálních informacích
ve  stavu  značení  kulturních  a  turistických  cílů  v Olomouckém  kraji.
Ve stručnosti  shrnul  informace  z první  fáze  projektu  realizovaného  v roce
2007,  v rámci  kterého  bylo  označeno  15  turisticky  atraktivních  cílů
v Olomouckém  kraji.  V současné  době  je  připravováno  pokračování  tohoto
projektu, díky kterému bude označeno dalších cca 20 cílů. Projekt bude podán
do  Regionálního  operačního  programu  v rámci  opatření  3.2  Veřejná
infrastruktura a služby s předpokládaným termínem realizace v letech 2009 –
2010. Celkové předpokládané náklady projektu jsou ve výši cca 4,5 milionu
Kč. Dále uvedl, že na základě požadavku vedení Olomouckého kraje bude
ještě letos označen zámek Čechy pod Kosířem a doznačen hrad Bouzov a
zámek Náměšť na Hané.

Ing. Lubomír Žmolík a Zdeněk Zerzáň upozornili na určité nedostatky v rámci
již  označených cílů  a  navrhli  tyto  nedostatky  odstranit  v rámci  pokračování
projektu.

Mgr.  Radek Stojan informoval,  že o těchto nedostatcích je  Olomoucký kraj
informován a v pokračování projektu je na tuto záležitost pamatováno.

b) Zdeněk Zerzáň informoval  o úspěšné prezentaci  v rámci projektu Moravská
jantarová stezka II, která proběhla v italských městech Udine, Milán a Turín.
Všechny  3  prezentace  se  setkaly  s velkým  zájmem  a  ohlasem  ze  strany
italských odborníků v cestovním ruchu.

c) Alena Křetínská informovala členy Výboru, že v rámci Fóra cestovního ruchu,
pořádaného agenturou CzechTourism, proběhlo slavnostní vyhlášení výsledků
soutěže portálu kudyznudy.cz. V kategorii Nejlepší aktivita v rámci turistického
regionu Střední Morava byla jako vítězná vybrána cyklotrasa s názvem „Po
stopách využívání vodní a větrné energie“ z turistické lokality Hranicko. 

Výbor vzal informace na vědomí

Příští zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu proběhne 28. července 2009 v 10:00
hod. v sídle Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu, Kladská 1, Šumperk.
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V Olomouci dne 1. 7. 2009
Zapsal: Mgr. Radek Stojan

……………………………….
Ing. Vladimír Mikulec

předseda výboru
Přílohy: Prezenční listina

Strana 6 (celkem 6)


	1. Kontrola usnesení
	2. Pracovní skupina Výboru RCR
	3. Informace z Komise Rady Asociace krajů ČR pro cestovní ruch
	4. Informace o Celostátním kolegiu cestovního ruchu
	5. Informace o letní turistické kampani Olomouckého kraje – InfoBUS 2009 a příprava zimní kampaně v rámci projektu „Tvorba nových produktů cestovního ruchu a komunikační aktivity na podporu návštěvnosti kraje“
	6. Účast Olomouckého kraje na veletrzích a výstavách cestovního ruchu – vyhodnocení účasti za I. pololetí 2009
	7. Žádost Jeseníky Sdružení cestovního ruchu o dotaci na realizaci projektu „Vítejte u nás v nysko – jesenickém regionu“
	8. Různé
	Ing. Vladimír Mikulec uvedl, že v plnění usnesení z minulého zasedání Výboru byly všechny body splněny.

